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Protokół  Nr  50/2024 

 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa oraz Komisji Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 22 lutego 2024 r. 

 
 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

oraz Komisji Spraw Społecznych obecni wg listy obecności jak stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu (nieobecni: Donata Sońska, Grażyna Naglak, Barbara Owsianowska, 

Maria Pazoła, Mariusz Przybył, Piotr Robaczyński, Eugeniusz Sierszulski). Ponadto  

w posiedzeniu uczestniczyli:  

Burmistrz Pogorzeli – Piotr Curyk, 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Kowańdy, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami – Martyna Eliasz, 

Inspektor ds. gospodarki komunalnej, mieszkaniowej, budownictwa i planowania 

przestrzennego – Adam Wierzbicki. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji. 

3. Sprawozdania z działalności Komisji za 2023 rok. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2024 rok, 

2) kontynuacji członkostwa Gminy Pogorzela w Stowarzyszeniu „Wielkopolska   

    z Wyobraźnią” tworzącego Lokalną Grupę Działania, 

3) wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego na okres 10 lat oraz odstąpienie od  

   obowiązku przetargowego zawarcia umowy najmu, 

4) przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Pogorzela na lata  

    2024-2027”, 

5) dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego     

   odprowadzania ścieków, 

6)  wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych położonych w Pogorzeli  

    oraz Bielawach Pogorzelskich, 

7) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt    

    na terenie Gminy Pogorzela, 

8) ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet radnym Rady Miejskiej w Pogorzeli oraz  

    zwrotu kosztów podróży służbowych radnych, 

9) ustalenia zasad wypłaty diet dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek    

   pomocniczych Gminy Pogorzela. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zamknięcie. 

 

Ad 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski 

o godzinie 12:15 dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych oraz 
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pracowników urzędu. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczą:  

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 5 obecnych (5 nieobecnych), 

- Komisja Spraw Społecznych – 6 obecnych (4 nieobecnych). 

(nieobecni: Donata Sońska, Grażyna Naglak, Barbara Owsianowska, Maria Pazoła, Mariusz 

Przybył, Piotr Robaczyński, Eugeniusz Sierszulski), co pozwala podejmować prawomocne 

decyzje. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący odczytał porządek obrad posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji. 

3. Sprawozdania z działalności Komisji za 2023 rok. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2024 rok, 

2) kontynuacji członkostwa Gminy Pogorzela w Stowarzyszeniu „Wielkopolska   

    z Wyobraźnią” tworzącego Lokalną Grupę Działania, 

3) wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego na okres 10 lat oraz odstąpienie od  

   obowiązku przetargowego zawarcia umowy najmu, 

4) przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Pogorzela na lata  

    2024-2027”, 

5) dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego     

   odprowadzania ścieków, 

6)  wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych położonych w Pogorzeli  

    oraz Bielawach Pogorzelskich, 

7) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt    

    na terenie Gminy Pogorzela, 

8) ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet radnym Rady Miejskiej w Pogorzeli oraz  

    zwrotu kosztów podróży służbowych radnych, 

9) ustalenia zasad wypłaty diet dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek    

   pomocniczych Gminy Pogorzela. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zamknięcie. 

 
Ad 2. Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji. 

Uwagę do protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu Gospodarki  

i Rolnictwa, Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Rewizyjnej z dnia 6 grudnia 2023 r. 

zgłosił radny Andrzej Andrzejewski. Zawnioskował o uzupełnienie protokołu w punkcie 3. 

podpunkcie 5.: Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie uchwały 

budżetowej na rok 2024. Wnioskował o uzupełnienie odpowiedzi burmistrza na zadane przez 

radnego pytanie o zapis w uchwale budżetowej udzielenia kredytu na organizacje 

pozarządowe, komu ta pożyczka będzie udzielona. Oznajmił, że burmistrz mówił, że ta 

pożyczka będzie udzielona na budowę sceny w parku stowarzyszeniu „Pogorzelskie 

Towarzystwo Kulturalne”. 
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Inspektor ds. obsługi rady gminy, organów samorządu i promocji gminy Ewa Mazurek 

oznajmiła, że nagranie z posiedzenia zostanie jeszcze raz przeanalizowane i protokół w tym 

punkcie zostanie uzupełniony.  

Więcej uwag nie zgłoszono. Przyjęcie protokołu zostanie poddane pod głosowanie na 

kolejnym posiedzeniu komisji. 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu Gospodarki i Rolnictwa z dnia 6 grudnia 

2023 r. został przyjęty w wyniku głosowania:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 5 głosów „za” (5 nieobecnych). 

Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu Gospodarki i Rolnictwa oraz 

Komisji Spraw Społecznych z dnia 20 grudnia 2024 r. został przyjęty w wyniku głosowania:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 5 głosów „za” (5 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 6 głosów „za” (4 nieobecnych). 

 

Ad 3. Sprawozdania z działalności Komisji za 2023 rok. 

Komisje zapoznały się ze sprawozdaniami z działalności za 2023 rok (załącznik nr 2). 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Ad 4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2024 rok, 

Skarbnik Gminy przedstawiła powyższy projekt uchwały – omówiła zmiany w planie 

dochodów i wydatków. Uzasadnienie do projektu przedstawił także Burmistrz. 

 

Radny Andrzej Andrzejewski zapytał o modernizacje chodnika na ul. Rycerskiej, czy 

cały czas jest tu mowa o jednej stronie. 

Burmistrz oznajmił, że tak, wpłynął wniosek od mieszkańców o wykonanie drugiej 

strony, ale samo przełożenie kostki to koszt ok. 100.000 zł. Jak będzie nadwyżka budżetowa 

to albo ta rada albo następna zdecyduje czy to robić czy nie. Chodnik tam jest generalnie, 

byłoby ładniej, ale po jednej stronie mają nowy. Na tej ulicy założonych w tym roku zostało 7 

nowych, ledowych lamp, bo doświetlenie było rzeczywiście słabe, ta droga jest kręta i lampy 

świeciły bardziej na posesje niż na jezdnię. 

Burmistrz dodał, że jest też wniosek o oświetlenie z ul. Bohaterów Westerplatte, ale tam jest 

kłopot, bo droga jest wąska, lampy musiałyby stać na posesjach, za płotem u kogoś, a jeśli  

w jezdni to mogą przeszkadzać w ruchu drogowym. Rozmawialiśmy już z projektantem, ma 

się zastanowić i ewentualnie wystąpić do tych mieszkańców o zgodę na postawienie tych 

słupów, bo w drodze chyba tak nie bardzo, żeby stały. Trzeba będzie to jakoś rozwiązać 

projektowo, a jeśli się nie uda to jedynym wyjściem będzie na ul. Boreckiej postawić lampę, 

która będzie świecić w tę drogę, nie będzie to idealnie, ale będzie doświetlać całe to wyjście. 

Radny Andrzej Andrzejewski stwierdził, że tylko do pierwszego łuku. 

Burmistrz oznajmił, że tam nie ma słupa i nie ma na czym lampy zawiesić. 

Zawieszenie lampy idzie w miarę szybko, jest słup, jest linka to podjeżdża podnośnik  

i zawiesza lampę, nie trzeba pozwolenia na budowę, projektu, a tutaj potrzebny jest projekt, 

pozwolenie na budowę, uzgodnienie z Eneą i dopiero wtedy można ewentualnie założyć 
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inwestycję. Trzy lampy na ul. Dworzec kosztowały 30.000 zł dwa lata temu. Jeśli miałoby 

dojść do realizacji zadania to trzeba będzie w uchwale budżetowej taką inwestycję założyć. 

Należy poczekać jakie ewentualnie będą środki z nadwyżki budżetowej, jeżeli będą  

i projektowo da się to zrobić. Projektant ma określić jak to zrobić, żeby było dobrze. 

 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski zwrócił uwagę na potrzebę 

przebudowy chodnika na ul. Wiosny Ludów. 

Burmistrz oznajmił, że jest tam przygotowywany wniosek, najpierw trzeba było zrobić 

decyzję środowiskową, ale jest tam planowana wymiana chodnika przynajmniej po jednej 

stronie. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski dodał, że ulica Ogrodowa jest 

zrobiona, więc dobrze gdyby tam było dojście jedną stroną. 

Burmistrz powiedział, że będzie tam zrobiona droga, zostaną poregulowane studnie do 

Głuchowa i z jednej strony będzie wymieniony chodnik, taki jest plan. 

 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski zapytał czy dotacja, która 

przyszła na podwyżki dla nauczycieli jest w wystarczającej wysokości. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie. Oznajmiła, że jeszcze nie ma gotowych 

wyliczeń za przedszkola, bo umówiła się z pracownikami oświaty, że dadzą je w marcu, jak 

przyjdzie dotacja zwiększająca, bo też będzie dotacja zwiększona na przedszkola i wtedy 

okaże się faktycznie ile gmina musi dołożyć. Na ten moment, to co jest wyliczone to trzeba 

dołożyć ponad 50.000 zł, ale to nie jest kwota ostateczna, ponieważ jeszcze nie ma tych 

wyliczeń dotyczących przedszkola. Skarbnik Gminy dodała, że dotacja nie pokrywa 

potrzebnej kwoty, bo też fundusz socjalny na nauczyciela dużo wzrósł. 

Burmistrz wyjaśnił, że fundusz socjalny jest procentem od płac, a skoro płaca wzrosła 

30% to fundusz trzeba podnieść też proporcjonalnie. 

 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2024 rok: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 5 głosów „za” (5 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 6 głosów „za” (4 nieobecnych). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

2) kontynuacji członkostwa Gminy Pogorzela w Stowarzyszeniu „Wielkopolska  

    z Wyobraźnią” tworzącego Lokalną Grupę Działania, 

Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. 

 

Radny Andrzej Andrzejewski zapytał czy jest jakiś wkład, który musimy jako gmina 

przekazywać. 

Burmistrz odpowiedział, że tak, ale jest to może 5% tych środków, które gmina 

pozyskuje, jest to składka członkowska w wysokości kilkunastu tysięcy rocznie, a budżet 
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całego stowarzyszenia wynosi 12.000.000 zł. Burmistrz dodał, że musi działać biuro, żeby 

stowarzyszenie mogło funkcjonować. 

Radny Andrzej Andrzejewski zapytał czy dobrze zrozumiał, że składka jest 

uzależniona od tego ile gmina od nich otrzyma. 

Burmistrz oznajmił, że nie. Składka uzależniona jest od liczby mieszkańców danej 

gminy, gmina Koźmin płaci cztery razy tyle co Pogorzela, Borek też płaci więcej od 

Pogorzeli. Bazą jest grudzień któregoś roku, brana jest wtedy liczba mieszkańców i według 

tej liczby jest ta składka wyliczana. 

 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie kontynuacji członkostwa Gminy Pogorzela w Stowarzyszeniu 

„Wielkopolska z Wyobraźnią” tworzącego Lokalną Grupę Działania: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 5 głosów „za” (5 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 6 głosów „za” (4 nieobecnych). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

3) wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego na okres 10 lat oraz odstąpienie od  

   obowiązku przetargowego zawarcia umowy najmu, 

Inspektor ds. gospodarki komunalnej, mieszkaniowej, budownictwa i planowania 

przestrzennego Adam Wierzbicki omówił powyższy projekt uchwały. 

Radni podjęli dyskusję dotyczącą treści projektu uchwały w kwestii wynajmowanego 

lokalu, jego powierzchni 198 m². Dopytywano, które sale i pomieszczenia będą 

wynajmowane i jaką dokładnie mają powierzchnię. Takie informacje nie zostały zawarte  

w projekcie uchwały. Burmistrz wyjaśniał, że opłata za dzierżawę tego lokalu jest całościowa, 

nie liczy się jej od metrażu, natomiast metraż potrzebny jest do wyliczenia opłaty za 

ogrzewanie. Po przeprowadzeniu szerokiej dyskusji z burmistrzem i inspektorem Adamem 

Wierzbickim uznano, że z treści projektu uchwały w § 1 usunięty zostanie zapis „o łącznej 

powierzchni 198 m²”. Ponadto burmistrz ma zobowiązać dyrektora Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Kultury podpisującego umowę najmu lokalu na 10 lat do dokładnego określenia  

w ww. umowie poszczególnych pomieszczeń, które będą wynajmowane i ich metrażu. 

Umowa ta zostanie uzgodniona z prawnikiem, który potwierdzi, że spełnia ona wszystkie 

wymogi zawarcia umów na lokale użytkowe. 

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił 

o zaopiniowanie poprawionego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu 

użytkowego na okres 10 lat oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego zawarcia umowy 

najmu: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 5 głosów „za” (5 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 6 głosów „za” (4 nieobecnych). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

4) przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Pogorzela na lata  

    2024-2027”, 
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Inspektor ds. gospodarki komunalnej, mieszkaniowej, budownictwa i planowania 

przestrzennego Adam Wierzbicki omówił powyższy projekt uchwały. 

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego na okres 10 lat oraz 

odstąpienie od obowiązku przetargowego zawarcia umowy najmu: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 5 głosów „za” (5 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 6 głosów „za” (4 nieobecnych). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

5) dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego    

odprowadzania ścieków, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz 

omówiła powyższy projekt uchwały. Wyjaśnień udzielił także Burmistrz. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego    

odprowadzania ścieków: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 5 głosów „za” (5 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 6 głosów „za” (4 nieobecnych). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

6)  wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych położonych w Pogorzeli 

oraz Bielawach Pogorzelskich, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz 

omówiła powyższy projekt uchwały. Wyjaśnień udzielił także Burmistrz. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych położonych  

w Pogorzeli oraz Bielawach Pogorzelskich: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 5 głosów „za” (5 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 6 głosów „za” (4 nieobecnych). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

7) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Pogorzela, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz 

omówiła powyższy projekt uchwały. Wyjaśnień udzielił także Burmistrz. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pogorzela: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 5 głosów „za” (5 nieobecnych), 



 7 

Komisja Spraw Społecznych – 6 głosów „za” (4 nieobecnych). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

8) ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet radnym Rady Miejskiej w Pogorzeli 

oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych, 

Inspektor ds. obsługi rady gminy, organów samorządu i promocji gminy Ewa Mazurek 

omówiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet radnym Rady Miejskiej  

w Pogorzeli oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 5 głosów „za” (5 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 6 głosów „za” (4 nieobecnych). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 Radny Andrzej Andrzejewski zapytał: „Te kwoty, procenty to od jakiej jest to kwoty 

obliczane”. 

 Burmistrz odpowiedział, że od maksymalnej diety jaką może otrzymać radny. 

 Inspektor Ewa Mazurek oznajmiła, że zgodnie z tym, co jest zapisane w uchwale rady: 

„za podstawę do ustalenia wysokości diet dla radnych przyjmuje się maksymalną wysokość 

diety przysługującej radnemu w ciągu miesiąca w gminach poniżej 15 tysięcy mieszkańców, 

określonej odrębnymi przepisami prawa, o których mowa w art. 25 ust. 6 i 7 ustawy z dnia 8 

marca 1990 r. o samorządzie gminnym”. Ta kwota jest co roku sprawdzana, jest określona  

w ustawie budżetowej rządowej, jest to kwota maksymalna. Następnie należy sprawdzić 

rozporządzenie Rady Ministrów czy się w nim nic nie zmieniło, bo w gminach naszej 

wielkości to jest połowa tej kwoty i ta kwota jest przeliczana na procenty. Inspektor 

oznajmiła, że musiałaby sprawdzić jaka dokładnie to jest kwota. 

 Radny Andrzej Andrzejewski poprosił o przeliczenie ile to wyjdzie. 

 Inspektor oznajmiła, że Regionalna Izba Obrachunkowa podczas kontroli sprawdzała 

diety radnych i są one wypłacane w odpowiedniej wysokości. 

 Radny Andrzej Andrzejewski oznajmił, że co roku się to wszystko zwiększa, czy to 

się nie zmienia czasami. 

 Burmistrz odpowiedział, że nie zawsze to się zmienia. 

 Inspektor Ewa Mazurek oznajmiła, że to sprawdza i ta kwota stoi w miejscu od 

jakiegoś czasu. Dodała, że RIO podczas kontroli sprawdzało diety radnych i są one wypłacane 

w odpowiedniej wysokości zgodnie z uchwałą rady. 

 Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski powiedział, że ta uchwała była 

przedtem wywołana, już kilka lat istnieje jako procent podstawy, żeby rada co roku nie 

musiała jej uchwalać i żeby nie było, że radni celowo podnoszą i uchwalają sobie nowe diety. 
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Inspektor Ewa Mazurek wyjaśniła, że wcześniej diety naliczane były procentowo od 

minimalnego wynagrodzenia, ale minimalne wynagrodzenia bardzo wzrosło i było już to 

nieadekwatne. 

Burmistrz dodał, że byłoby już wyższe niż ta kwota maksymalna uchwalona przez 

rząd, więc była tutaj sugestia od Wojewody, żeby zastosować ten przelicznik, który mówi  

o maksymalnej diecie. 

 

9) ustalenia zasad wypłaty diet dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek   

pomocniczych Gminy Pogorzela. 

Inspektor ds. obsługi rady gminy, organów samorządu i promocji gminy Ewa Mazurek 

omówiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie ustalenia zasad wypłaty diet dla przewodniczących organów 

wykonawczych jednostek   pomocniczych Gminy Pogorzela: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 5 głosów „za” (5 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 6 głosów „za” (4 nieobecnych). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad 5. Wolne głosy i wnioski. 

Burmistrz przedstawił bieżące sprawy dotyczące gminy: 

- Przewidziane są środki w budżecie państwa na plan ogólny zagospodarowania 

przestrzennego gminy Pogorzela, dla nas ma zostać zabezpieczona kwota 163.027,92 zł, 

gmina będzie się starać te środki pozyskać. Może ta kwota nie wystarczy, ale większość 

środków powinno na ten plan być. Opracowanie planu pewnie potrwa 1,5 roku, trzeba go 

pouzgadniać z około 20 różnymi instytucjami np. konserwatorem zabytków, Eneą, 

gazownictwem, ochroną środowiska itp. 

- Został złożony wniosek i opracowane zostały plany funkcjonalno-użytkowe na założenie 

fotowoltaiki i magazynów energii na obiektach gminnych brutto za kwotę ponad 227.000,00 

zł: na przedszkolu w Głuchowie prawie 20 kW, na Urzędzie Miejskim w Pogorzeli 11,5 kW, 

na przedszkolu w Pogorzeli 8,8 kW, na budynku ZSOiZ prawie 15 kW i to wszystko  

z magazynami energii, musieliśmy to zrobić, bo warunek złożenia wniosku był taki, że 

fotowoltaika nie może stanowić więcej jak 50% wartości wniosku, tam jest możliwość 

dofinasowania 90%. Wniosek zostaje złożony przez firmę DOEKO, która u nas założyła 

klaster i sprawuje nad nami opiekę. Dom kultury nie został zgłoszony, ponieważ tu należy 

przerobić instalację elektryczną, w związku z tym dyrektor zajął się złożeniem wniosku do 

programu „Kulisy kultury” na modernizację zabezpieczeń prądowych, ale też na rzutnik 

multimedialny i zabezpieczenie podłogi na scenie, nasz udział to ok 30% czyli 10.650,00 zł. 

Jeśli uda się to zrealizować to będzie można tę fotowoltaikę założyć. 

- W dniach 22-24 stycznia w Kromolicach, Bułakowie i Pogorzeli odbyła się zbiórka folii 

odpadowej od rolników. 
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- Gmina złożyła wniosek o dofinansowanie zbiórki azbestu i rolnicy również mają szansę 

dostać dofinasowanie z ARiMR na wymianę dachu, my zabezpieczamy odbiór tego azbestu, 

wystąpiliśmy o większą kwotę ze względu na rolników. 

- Muszą zostać złożone oświadczenia majątkowe na 2 miesiące przez upływem kadencji, 

według stanu na dzień 29 lutego br., dochody należy podać za styczeń i luty. 

- Nastąpił wybór wykonawcy na konserwację ołtarza głównego w kościele parafialnym  

w Pogorzeli za kwotę 997.000,00 zł, gmina złożyła wniosek w imieniu parafii i uzyskała 

promesę na kwotę 980.000,00 zł, przewidziany udział gminy to 20.000,00 zł, prace mają 

zostać ukończone według księdza do końca września, według ogłoszenia do końca grudnia, 

ale widocznie ksiądz załatwił z wykonawcą, że te prace zostaną przyśpieszone i na odpust 

ołtarz będzie gotowy. 

- Zlecone zostało wykonanie inwentaryzacji i przygotowanie specyfikacji przetargowej na 

wymianę oświetlenia w gminie, burmistrz wyraził nadzieję, że na kolejną zimę będzie już 

wymienione i wtedy mogłoby świecić całą dobę, jakość oświetlenia będzie o wiele lepsza, 

powinno to być trwalsze oświetlenie, gwarancja na żarówki będzie na 5 lat. 

- Gmina zerwała umowę na energię elektryczną z Eneą, podpisana została umowa z firmą, od 

której będzie kupowany tzw. zielony prąd, on dzisiaj na rynku jest o 150 zł za 1 MW tańszy 

niż w Enei, przygotowujemy na razie na 3 miesiące postępowanie przetargowe, ubiegły rok 

pokazał, że między 100 a 200 zł za 1 MW tańsza była ta energia, MZWiK w Strzelcach 

Wielkich zrobił już to z końcem roku. Teraz mamy 0,695 gr za 1 kW, a 695 zł za 1 MW, jest 

szansa, że trochę zaoszczędzimy na energii. 

- Dzisiaj odbył się odbiór baterii zbieranych przez przedszkole i szkołę podstawową, razem 

zebrano 1 tonę 760 kg baterii, jest to prawie 1 zł za 1 kg tych baterii, za te pieniądze Komitety 

Rodzicielskie mogą coś dla dzieci zakupić, a przy okazji jest chronione środowisko, bo 

baterie nie trafiają do kubłów na śmieci, od małego dzieci są uczone segregacji tych 

szkodliwych rzeczy. Urząd też kupuje nagrody dla najlepszych zbieraczy baterii, pozyskuje 

również z KZGRL gadżety dla dzieci za udział w zbiórce. 

 

 Głos zabrał radny Andrzej Andrzejewski: „Zeszłego roku powołaliśmy Komisję do 

Inwentaryzacji Mienia Komunalnego. Czy to już jest skończone to wszystko?” 

 Burmistrz odpowiedział, że powołano nową komisję dlatego, że stara komisja już 

dawno nie istnieje. Jeśli znajdzie się obiekt, który jest do zinwentaryzowania to komisja się 

pod tym podpisze. Jeśli nie ma takiej potrzeby to komisja nie działa. Pierwszy raz komisja, 

która powstała ponad 30 lat temu, dla tych wszystkich obiektów gminnych, które geodeci 

znaleźli zakładała karty, one były podpisywane przez komisję. Teraz komisja musi istnieć po 

to, bo gdyby się udało pozyskać jakiś grunt np. od Wojewody to komisja się pod tym 

podpisze, jest niezbędna, żeby w razie czego takie działania podjąć. Na dzień dzisiejszy 

działki są zinwentaryzowane, są w naszych księgach wieczystych, więc takiej potrzeby na 

dzisiaj nie ma, ale może się zdarzyć taka sytuacja. Gminie udało się pozyskać grunt na ul. 

Szarych Szeregów i ul. Armii Poznań i one nie były w zasobach gminy, więc komisja wtedy 

inwentaryzuje te grunty. To robi geodeta czy pracownik, ale taka komisja społeczna się pod 

tym podpisuje. Ta pierwsza komisja, która działała ponad 30 lat temu wszystkie grunty 

musiała zinwentaryzować, geodeci zakładali karty na każdy grunt gminny, który wcześniej 
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należał do Skarbu Państwa, wtedy było dużo pracy przy tym. Teraz jeżeli nie uda się 

pozyskać jakiś gruntów to komisja nie musi nic robić. 

 

Radny Andrzej Andrzejewski oznajmił: „Mówiłem już kiedyś o tych lampach  

w Gumienicach, te dwie lampy co by tam były do założenia, jedna koło państwa 

Nowaczyków”. 

Burmistrz powiedział, że tam nie ma słupa. 

Radny Andrzej Andrzejewski stwierdził, że słup jest, ale nie ma piątej linki. Druga 

lampa potrzebna jest koło państwa Dopierałów na zakręcie przy drodze. 

Burmistrz oznajmił, że tu bez projektu się nie obędzie, musi być układ pomiarowy, 

licznik, linka i wtedy będzie można te 3 lub 4 domy objąć. Należałoby w budżecie na 

przyszły rok przewidzieć jakieś 60.000 zł lub 70.000 zł na te lampy. Dodał, że nie ma tam 

nawet porządnych słupów, są tam jedynie jakieś drewniane słupy. 

Radny Andrzej Andrzejewski powiedział, że w Głuchowie nie było w planie założenia 

lampy. 

Burmistrz odpowiedział, że było w budżecie, ustawiona została ledowa lampa, rada 

przyjęła to do budżetu i to kosztowało 9.000,00 zł. 

Radna Beata Robak oznajmiła, że druga lampa była tu gdzie pani Porożyńska, też tam 

był wniosek. 

Burmistrz powiedział, że to już było tylko na słupie zawieszenie i kawałek linki 

przeciągnięte. Na osiedlu w Pogorzeli zostały wymienione tylko lampy na słupach już 

stojących, więc tam też nie trzeba było projektu. Tu do Gumienic trzeba ciągnąć linkę ok 2 

km z Pogorzeli, czyli trzeba przeznaczyć na to inne pieniądze, są to większe koszty. 

Najłatwiej jak się uda dołożyć lampę do układu pomiarowego, który już jest. Trzy lampy 

zakładane na ul. Dworzec to był koszt 30.000 zł dwa lata temu, projekt, słupy i założenie 

tego.  

Burmistrz dodał, że opłata stała to 6.000 zł, tyle Enea bierze co miesiąc za tzw. konserwację, 

a za każdą lampę, którą naprawią, każdy bezpiecznik, który wymienią, każdy przyjazd jest 

przez nich dodatkowo liczony. Pieniądze na konserwację są porównywalne z tym co zużyją 

lampy prądu. To są ich lampy, nie możemy tu za bardzo nic zrobić. Te na rynku lampy  

i w parku to są nasze i tu prawie wszystkie żarówki powymienialiśmy, zostało nam jeszcze  

z 20 żarówek do wymiany i przy okazji tej wymiany w całej gminie może uda się je też 

zrobić, gdy będzie wymieniane to ponad 500, które do Enei należą. Razem będzie ok 600 

lamp. Będzie dokładnie wiadomo ile ich jest, gdy zakończona zostanie inwentaryzacja. 

Wykonawca musi też przewidzieć jaka lampę założyć, żeby była odpowiednia moc. Nowe 

żarówki mają też możliwość ściemniania się trochę w nocy, nawet się tego nie zauważy, ale 

20 % lub 30% będą świecić mniej, będzie dzięki temu zaoszczędzony prąd, ale nie będą się 

wyłączać. Są możliwości sterowania, które by dodatkowo kosztowały, można regulować 

samemu ściemnianie czy włączanie, ale to też kosztuje i też się psuje, trzeba by było się 

liczyć z  kosztami naprawy takich rzeczy. 

 

Radna Hanna Wojciechowska zapytała, czy w Bułakowie w budynku po byłej szkole 

mieszkania zostały już sprzedane. 
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Burmistrz odpowiedział, że dwa mieszkania zostały sprzedane, a dwie klasy jeszcze 

nie. Może cena zostanie obniżona o 20% lub 30 % i wtedy ktoś zechce je kupić. Jeśli te 

pomieszczenia mają stać puste i niszczeć to lepiej cenę obniżyć i je sprzedać. Ci lokatorzy, 

którzy tam od lat mieszkają swoje mieszkania wykupili do końca roku. 

 

Radny Jan Tomaszewski zwrócił uwagę na dziury w drogach, zauważył, że droga na 

Mokronos jest fatalna.  

Burmistrz odpowiedział, że pora jest niespecjalna, żeby ją teraz łatać, ciągle pada. Gdy 

się ociepli zamówimy patchera, żeby na ciepło to załatać, żeby to było trwałe. 

 

Radny Andrzej Andrzejewski zwrócił uwagę, że na drodze do Gumienic, do Pępowa 

w lesie pojawiły się dziury. 

Burmistrz odpowiedział, że to już jest zgłoszone w powiecie, ale na razie nie ma 

odpowiedniej pogody, żeby to naprawić. 

 

Radny Jan Tomaszewski zauważył, że wykonawcy, gdy łatają dziury to robią to 

niedokładnie, we Wziąchowie jak robili to zaniżenie zostawili i nadal woda stoi, wiec długo 

to nie wytrzyma. 

Burmistrz oznajmił, że może robią równo, ale gdy jest ciepło i jest położona masa to 

jak wjedzie się samochodem w tę dziurę to się zapada. 

Radny Jan Tomaszewski powiedział, że jego zdaniem wykonawcy mimo, że mają 

wagi i zagęszczacze to zostawiają albo górkę albo zaniżenie. 

Burmistrz dodał, że gdy jest wycięty cały pas i gdy na to przychodzi walec to wtedy to 

jakoś trzyma. 

Radny Jan Tomaszewski oznajmił, że w Głuchowie na poboczu już wystają takie 

wyrwy, że za chwilę kierowcy będą opony przetrzaskiwać. 

Burmistrz zauważył, że z dróg gminnych do naprawy została droga na Nowiny, ten 

pierwszy odcinek 700 m i droga z Bułakowa do Mokronosu, a reszta jest właściwie w dobrym 

stanie. W Małgowie narożnik ma zrobić jeszcze powiat, bo tam się też wykrusza. 

Radny Jan Tomaszewski powiedział, że od Kromolic jak się jedzie też jest wyrwa. 

Burmistrz oznajmił, że są to drogi powiatowe, nie gminne, a gmina i tak dużo już 

pomaga powiatowi. Powiat też już łatał dziury na terenie gminy m.in. ul. Gostyńska była 

łatana, ale już jest następne zlecenie. Ta droga będzie robiona za dwa lub trzy miesiące, ale 

póki co jeszcze jest łatana. 

 

Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj zapytała czy już jest jakiś wykonawca do remontu 

ul. Gostyńskiej wyłoniony. 

Burmistrz odpowiedział, że jeszcze nie, powiat organizuje ten przetarg. Sprawa się 

rozbiła o trzy drzewa, na dwa jest zgoda na wycięcie, a na wycinkę jednego nie chce się 

zgodzić konserwator przyrody, bo chyba jest tam jakieś gniazdo na tym drzewie i tak trochę 

to stanęło, czy omijać chodnikiem to drzewo  czy na środku chodnika je zostawić póki co. 

Jeszcze raz był wysłany wniosek o wycięcie tego drzewa, nie wiadomo jaka będzie 

odpowiedź, jeśli nie będzie zgody to trzeba będzie to drzewo zostawić.  
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Radna Hanna Wojciechowska zgłosiła potrzebę przycięcia drzew, trzech bardzo 

wysokich brzóz rosnących obok figury na zakręcie w Małgowie. 

Burmistrz oznajmił, że jest to droga gminna, zapytał dlaczego trzeba je przyciąć. 

Radna Hanna Wojciechowska wyjaśniła, że drzewa są za wysokie, wszystko 

przykrywają i jak zawieje wiatr to gałęzie się łamią. 

Burmistrz powiedział, że trzeba będzie wynająć kosz. 

Radna Hanna Wojciechowska oznajmiła, że jedna osoba z Małgowa rozmawiała  

z komendantem PSP w Gostyniu i jeżeli wszystko będzie załatwione to straż przyjedzie, bo 

ma taki kosz. 

Burmistrz oznajmił, że jeżeli to nie będzie radykalna obcinka to 1/3 korony można 

przyciąć, tak, aby drzewa nie zmarnować, więc nie ma tu potrzeby jakiś specjalnych zgód. 

Jeśli jednak potrzeba oficjalnej zgody to taka zostanie wydana, urząd da też pracownika, który 

te prace wykona, kwestia, żeby tylko straż udostępniła ten kosz. 

 

Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj zapytała kiedy są przewidywane u nas wybory 

sołtysów. 

Burmistrz odpowiedział, że po wyborach samorządowych, mamy zapis w statutach, że 

w ciągu 6 miesięcy od zakończenia kadencji rady, kadencja kończy się 30 kwietnia i od wtedy 

jest pół roku na wybór. Oznajmił, że może odbędą się w maju lub w czerwcu. 

 

Ad 6. Zamknięcie 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski podziękował wszystkim za przybycie i o godz. 14:15 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

                                                                                Przewodniczący Komisji 

                                                                          Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

                                                                                  

                                                                                 Eugeniusz Paszkowski 

 

 

Protokołowała:      

Ewa Mazurek                                                             


